
中国公共卫生 2000, 16(1) 75-76 DOI:   10.11847/zgggws2000-16-01-58  ISSN: 1001-
0580 CN: 21-1234/R

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

论文 扩展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(KB)

[HTML全文] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

碘缺乏病

健康教育

碘盐

本文作者相关文章

简乐

李向荣

楮爱珠

PubMed

Article by 

Article by 

Article by 

一种理论与实验相结合的IDD健康教育模式探讨及效果评价 

简乐, 李向荣, 楮爱珠 

浙江大学公共卫生学院 310006 

摘要： 

对杭州市某小学9～11岁学生进行IDD及预防常识和碘盐半定量测定实验教学,再通过学生对其家长和亲友进行宣

教.结果宣教后学生与家长等IDD及预防常识知晓率均显着高于宣教前(P<0.001);94%的学生能较好掌握碘盐半定

量检测方法与结果判断;碘盐合格率92.3%(358/388份).表明以小学生为主体的理论加实践健康教育模式,知与行相

结合,由学校到社区具有放大效应,宣教效果良好. 
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Evaluation of A New Model Combing General Knowledge With Experiment on IDD 
Health Education at a District Pupils as Main Body

Jian Le, Li Xiangrong, Chu Aizhu

Zhejiang Medical University, Hangzhou 310006

Abstract: 

Aims: Seek effective model to process iodine deficiency disorders(IDD)health education at a district of 
Hangzhou and supply data for IDD surveillance in this city. Methods: The program for IDD and its 
prevention knowledge and experiment on iodinated salts(semiquantitative test)was performed in children 
aged 9 to 11 years at a primary school of Hangzhou. After that,their parents,relatives and neighbors got 
relative knowledge through these pupils. Results: After health education,the proportion of knowledge 
about IDDand its prevention in pupils and their parents was significantly higher than that of before
(P<0.001).94% of pupils fulfilled the test on iodinated salts successfully and assess the result 
correctly.The proportion of qualified iodinated salts was 92.3% (358/388). Conclusions: This prog ram 
model combined general knowledge with practice education item,and the main objects were pupils.It has 
a "magnifier" effect from school to district and has achieved sound results.
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